
Bestyrelsens beretning 2024 

 

2024 startede som altid med en generalforsamling, og der var 84 medlemmer, som 
havde afsat tid til at deltage. Og som det plejer, så var der en god og hyggelig 
stemning, både under og efter generalforsamlingen, hvor vi indtog en dejlig tapas 
buffet.  

Efter generalforsamlingen fik vi hurtige fordelt vores opgaver i bestyrelsen, hvor Lis R 
nr. 11E forsatte som næstformand/sekretær, Søren nr. 144 forblev kasserer, Lis N nr. 
116 og Niels nr. 154 forblev på de grønne områder og Anette nr. 37 forsatte som 
Formand.  

Årets bestyrelsesmøder har været i det antal, som opgaverne i foreningen har 
krævet det i 2024. Der er udsendt en del nyhedsmails, og et samlet nyhedsbrev for 
året. 

 

Årets gang i parken og på stranden. 

• Vi havde lagt os i sedlen for at opfylde ønsket om mere plads til den 
naturlige natur og der blev b.la. udvalgt et græsareal langs skoven (ved 
boldbanen), hvor græsset ikke blev slået. Desværre var der ikke nogen 
af de blomsterfrø, som vi såede ud i bedet, der ville spirer og der var 
heller ikke rigtig noget, der kom frem af sig selv i græsset. Så det endte 
altså med, bare at være et stykke med langt græs. Så der skal nok 
graves ud til et rigtig bed, hvis vi skal have et blomsterbed i 
græsplænen, men det er større investeringer.  Så vi har valgt at 
græsbedet bliver slået igen.  

• Til gengæld så kom der blomster på skråningen langs jernbanen og selv 
om det samme steder var lidt tyndt, så tror vi, det nok skal blive meget 
tætter i år. Vi fik også plante nogle sommerfuglebuske, på de samme 
skråninger i efteråret. 10 stk. i alt i flere farver. Så det bliver spændene 
at se, det hele blomster, når det bliver sommer. 

• Da vi nærmede os afslutningen af havemandens arbejdsår, kunne vi se, 
at hvis han skulle nå at få slået kirkestien og det andet som skulle slås 
ned og klippes, var han nødt til at påbegynde dette allerede i september 
i stedet for først til oktober som aftalt. Det vil også være en 
nødvendighed her i 2025, da det nu ikke sker løbende hen over året.  

  



• Den første del af kirkestien er lige vildsom nok, her hænger planterne 
ud og lukker næsten af for indgangen til stien. Så her bliver vi nødt til at 
slå skråningerne lidt længere op ad siderne, ellers få vi den vilde natur i 
hovedet, når vi går ind på stien. Resten af kirkestien, skal bare slås som 
i 2024. 

• Med hensyn til krolfbanen, så mente vi i bestyrelsen, at det ikke gav 
mening at bruge hverken tid eller penge på, at anlægge en bane ned af 
en skrånende græsplæne. For at det kunne bruges til krolfspil, ville der 
skulle graves plateauer ind i skråningen, (det er jo en rund kugle man 
skyder til) og en sådan opgave ville løbe op i mere end de 10.000,00 kr., 
der var afsat projektet. Så vi vurderede, at det vist mest var bestyrelsen, 
som der var stemt for idéen, og det skulle jo gerne være for alle, når 
man investerer i fælles aktiviteter.  

• Vi fik etableret et bådudvalg og bådepladserne blev uddelt, der blev 
kørt skærver på under bådepladserne, så det var mere tørt og 
tilgængeligt og der blev lagt fliser foran siddebænken på stranden. Vi i 
bestyrelsen er rigtig glade og taknemmelige for, at vi har fået nogle 
gæve folk med på opgaven ”stranden”, da mange af de frivillige 
arbejdstimer skal lægges der. Det er også blevet deres opgave at holde 
styr på bådepladserne og området omkring bådene. 

• Den 27. april 2024 kom vores telt op og badebroen ud, samt ponton. Og 
som det har været tilfældet de seneste år, så strømmer det til med 
glade folk, som ønsker at give en hånd med. Og det er dejligt at se, 
hvordan folk hygger sig sammen. Så vi kan kun opfordre jer alle til at 
deltage og lære jeres naboer at kende.  

• Igen i år var der mange i teltet Sankthansaften, for ca. 50 var mødt op til 
fællesspisning og flere kom til, for at høre den flotte båltale af Lone 
Borgersen, og for at se bålet, som efter flere forsøg, kom i gang med at 
brænde, så heksen kunne ryge afsted til Bloksbjerg.  

• Vejret var ikke helt med os i det meste af juli, men så i august kom der 
sommer over landet. Og sørme om ikke også september bød på 
sommervarme dage.    

• Vores telt har været udlånt mange gange, særlig i juli, men også i juni, 
august og så sent som i september og på grund af de sene 
arrangementer, kom toiletvognen først væk midt i september.  

• Broen og teltet kom ikke ind og ned før den 5. oktober. Men også her var 
der mange fremmødte og heldigvis var det så dejligt vejr, så man kunne 
få en tiltrængt kop kaffe med brød og en lille en til, efter endt arbejde.  



• Bådebroen kom op nogle dage efter, og det tog bådudvalgt sig af.  
• Heldigvis har vi ikke haft højvande, som har ødelagt noget på stranden i 

2024. 
• Og så har vi sat gang i at finde en løsning på vandet omkring 

legepladsen. Vi havde en tro på, at når nu vandet lå på Hotel Faaborg 
Fjords mark, at det så også var deres problem. Men nej, det er dem der 
ligger sidst på linjen af drænet. Der skete jo en overgravning af drænet, 
da nr. 11F blev bygget, men det er anmeldt til kommunen og at det er 
også anmeldt som udbedret, har kommunen oplyst. Så vi er altså ikke 
færdig med at løse problemet.  Derfor er der afsat penge i budgettet for 
2025, så vi kan få afklaret, hvad det er, der stopper vandet ude fra 
marken og ud til brønden i vejen ved nr. 11 a og 11 f. og nr. 13. 

• Vi har fået etableret flise trin i skråningen fra stien mellem nr. 11 og 
Hotel Faaborg Fjords grund og op på Svendborgvej. Men det er stadig 
kun med trædesten, og ikke en trappe med gelænder, for vi tør ikke 
rigtig lave et gelænder, da det er Kommunens skråning. Så vær´ 
forsigtig når I bruger den.  

• Kaj fra nummer 5 havde tilbudt nogle byvandringer og det var en stor 
succes med fuld tilmelding. Tak til Kaj for indsatsen. 

• Havemanden har igen i år gjort det arbejde, som vi har sat ham til og vi er, 
som vi plejer at være, rigtig godt tilfreds med hans store indsats. Anders og 
foreningen skal lave en ny kontrakt til efteråret og forhåbentlig kan vi blive 
enig om at forsætte vores gode samarbejde.  

Hvad har vi så af planer for 2025 

Jo nu skal I høre:  

• Vi vil gerne kunne opbevare vores historiske papir materiale fra tidligere 
bestyrelser, og det skal vi, fordi vi har været nødt til at finde gamle papir frem 
ved flere lejligheder. Det arkiv, som vi har, står hos formanden og sådan et 
arkiv fylder et pr. hyldemeter, skal jeg hilse og sige. Og så har vi også alt det, 
som Lis Nielsen har opbevaret i sin garage, det skal jo have en ny plads, når 
hun nu har været så ” fræk” at sætte sit hus til salg. 😊 Vi har jo også både 
borde, stole, telt, vaders m.m. der har bedst af at være i et tørt rum. 

 



• Derfor har vi tænkt at vi skal have isoleret vores skur på legepladsen. Der skal 
ligges et gulv, så det bliver løftet fri ad fliserne, da der ellers vil komme fugt op. 
Der skal isolering og plader på vægge og loft. Vi har allerede et skab, men nogle 
hylder skal der også til. Vi har sat 30.000,00 kr. af til dette projekt, men det er 
kun, hvis vi skal have en tømrermester til at løse opgaven.  
Heldigvis er der jo flere af jer, der har skrevet til Niels på Facebook, at I gerne 
vil hjælpe. Og kan vi finde nok der vil binde sig til at hjælpe med opgaven, kan 
det gøres for omkring 8-10.000,00 kr. men den tager vi lige under eventuelt.  
 

• Og så skal vi jo som sagt holde øje med vandstanden på Hotel Fjords mark og 
forsøge at finde en løsning, på denne til tider store udfordring med vand ud på 
stien. 

• Vi forsætter selvfølgelig med at lade de udvalgte steder være vild natur, at lade 
buskene ved legepladsen blive mere vildt voksende, men til gengæld så klipper 
vi hegn og buske ind, så de kan passeres hele året.  

• Og vi har allerede fortalt jer, at vi har valgt at fjerne alle skraldespande, da det 
er en udfordring, når der vi skal af med affaldet. Så derfor beder vi jer om, at 
tage alt jeres affald med hjem i jeres egne spande.  

 

• Men årets er allerede startet op, for Lis N har på Facebook sendt en besked 
rundt om, at badebroen skal ud den 28. marts.  Det er en fredag eftermiddag, 
så det kommer nok til også at tage noget af lørdagen med. Det er tidligt på året, 
så vi håber at vejret er med os. Men husk lige at melde tilbage til Lis N. om I kan 
give en hånd.  

 
• Teltet kommer først op senere på foråret. 
• Afslutningsvis vil vi gerne takke alle jer, der afsætter tid til at hjælpe og til jer 

der gang på gang giver strøm til juletræerne. Uden denne fællesskabsånd ville 
vi i Strandgårdsparken ikke kunne gøre det, vi gør. Så tak til dig.  

 

Hertil sidst kan vi oplyse at vi er samlet, 74 medlemmer til en forhåbentlig dejlig 
formiddag, med en god debat og hyggeligt samvær.  

 

Velkommen og tak for ordet.  


